
 
 

9. Oktober 2023  

 
I henhold til § 37 i Inatsisartuts forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål 
tl Naalakkersuiut. 

 
Spørgsmål til Naalakkersuisunut: 

 

• I hvilket omfang følger Naalakkersuisut den nye sejlplan for forsyningen 
af Tasiilaq med skib? 

 

• Har Naalakkersuisut planer om forbedringer, hvis den nye sejlplan ikke 
er tilfredsstillende? 

 

 
(Medlem af Inatsisartut Harald Binco, Inuit Ataqatigiit) 

 
 
 

Begrundelse: 
 
Som bekendt er der indsat et skib til forsyning af Tasiilaq, og som følge af det 

kommer der forsyningsskib med kortere mellemrum. 
 

Som beboer i Tasiilaq, mærker vi selvfølgelig, at der er nogle forhold, som ikke er 
tilfredsstillende. 
 

Alle varer fra Danmark fragtes først til Island. Der bliver de sorteret og bliver fragtet 
videre til Tasiilaq og bliver igen sorteret der og bliver fragtet videre til bygderne. 
Som følge af det, er de fleste letfordærvelige varer (frugt og ligende) fordærvet når 

de når Tasiilaq. Og de varer, der kommer til Tasiilaq, er så få, at vores butik udgår 
for varer i løbet af en dag, og man må vente længe, før hylderne bliver fyldt op igen. 

Også andre varer, uden at nævne hvilke, udgår tidligere og tidligere til stor 
frustration. Sagt på en anden måde, der bliver færre og færre varer i vores butik. 
 

Vi er glade for, at vi har fået et særligt skibansløb, men som afstedkommer mange 
skuffelser, og som afstedkommer mange bekymringer. Beboerne i Tasiilaq ønsker, 

at der sker forbedringer inden vinteren. 
 
Jeg ønsker mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 


